
Protokół nr 30/ 2016 

posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 grudnia  2016 r. w godz. 16:30 –17:30  w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1. Józef Wiesław Murawko  – przewodniczący Komisji, 

2. Wojciech Malesiński      – wiceprzewodniczący Komisji, 

3. Zbigniew Roman De-Mezer  

4. Grzegorz Gorlo 

5. Zdzisław Koncewicz 

6. Karol Korneluk 

7. Anna Ruszewska 

8. Andrzej Turowski                                                                                                                                                                   

W posiedzeniu udział wzięli:                                                                                                               
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk                                                                                                

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta                                                                                                 

3. Wiesław Stelmach –Skarbnik Miasta                                                                        

4. Małgorzata Włoskowska – naczelnik Wydz. AGP                                                                           

5. Alicja Jacewicz – naczelnik Wydz. OWiS                                                                                

6. Jadwiga Olbrys – z-ca naczelnika Wydz. O                                                                                                                               

7. Radosław Wysocki – naczelnik Wydz. GR  

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Józef Wiesław Murawko, który powitał zebranych i nadmienił,                       

że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom Komisji.  Zapytał, czy 

Radni zgłaszają uwagi.  

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 29/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 14 grudnia 2016 r. 

2. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej                           

w Suwałkach za okres kadencji 2014 – 2016. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach                      

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości  

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla dzieci w wieku do lat 5.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Śródmieście  Południe” w Suwałkach. 

6. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają                        

z upływem 2016 roku. 

7. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości budynków 

lub ich części, w których wykonano remont elewacji. 

8. Zaopiniowanie wniosku o przedłużenie umowy użyczenia Stowarzyszeniu Polaków 

Poszkodowanych przez III Rzeszę Oddział Terenowy w Suwałkach lokalu użytkowego                 

w oficynie budynku przy ul. Tadeusza Kościuszki 71, będącego własnością Gminy Miasta 

Suwałk.  



9. Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta   na  2016 rok.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016 –2030.  

11. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 29/2016 posiedzenia Komisji Finansowo Budżetowej odbytego                         

w dniu 14 grudnia 2016 r. 

 

 Przewodniczący Józef W. Murawko zapytał o uwagi i wnioski do protokołu nr 29/2016 

posiedzenia Komisji. Do protokołu nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący uznał, że 

protokół przez Komisję, został przyjęty.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie nad przyjęciem  protokołu: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej                           

w Suwałkach za okres 2014 – 2016. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z działalności Komisji 

Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej   w Suwałkach za okres 2014 – 2016. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach                      

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości  

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił  nową uchwałę zmieniającą, w której została 

zwiększona kwota bazowa stypendiów i nagród, wprowadzono dodatkowe rodzaje stypendiów 

sportowych (olimpijskie I i II stopnia), ma to związek z zamiarem zawarcia umowy stypendialnej 

z Marią Andrejczyk. Projekt zmian do ww. uchwały był przedmiotem posiedzenia Rady Sportu. 

Proponowane zmiany mają na celu dostosowanie postanowień uchwały do obowiązujących 

regulacji prawnych, a także uhonorowanie suwalskich zawodników osiągających najwyższe 

wyniki sportowe i ich trenerów oraz zmotywowanie ich do działań na rzecz popularyzacji sportu 



wśród mieszkańców, szerzenia wiedzy na temat suwalskich sukcesów sportowych, klubów                       

i rozwiązań stosowanych w mieście w zakresie rozwoju kultury fizycznej. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały o zmianie uchwały 

Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania                                

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości  stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień       

w Mieście Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez 

przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki dla dzieci w wieku do lat 5.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.                                                                                                            

  

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił zmiany w ustawie, która określa wysokość opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5  w prowadzonych przez gminę 

w publicznych przedszkolach w czasie wykraczającym poza bezpłatną pięciogodzinną podstawę 

programową. Zwolnienie rodziców/opiekunów prawnych z  ww. opłaty ma być kolejnym 

elementem prorodzinnej polityki Miasta Suwałk, które chce zachęcić młode osoby (do 35 roku 

życia) do pozostania w mieście lub zamieszkania w Suwałkach. 

Naczelnik A. Jacewicz wniosła poprawkę do podstawy prawnej. 

Radny K. Korneluk zapytał na jakiej podstawie  jakich analiz czy danych wzięty  jest pod 

uwagę wiek rodziców do 35 roku życia i jakie skutki finansowe dla budżetu wniosła by zmiana 

zapisu dla rodziców, którzy nie ukończyli 40 roku życia? Poprosił o dokonanie takiej analizy.   

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, iż w mieście jest wprowadzony  zapis do 35 roku życia.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania: 

 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie  ustalenia 

opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto 

Suwałki dla dzieci w wieku do lat 5.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

 

 

 



Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Śródmieście  Południe” w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Naczelnik M. Włoskowska przedstawiła różnice  na mapach nowego i starego plan  

zagospodarowania przestrzennego ww. terenu. Zreferowała wyłożenie projektu planu do 

publicznego wglądu oraz uwagi, które mieszkańcy wnosili do ww. planu. Przedstawiła plan, 

który  po uchwaleniu będzie stanowił regulację prawną w kształtowaniu sposobu wykonywania 

prawa własności nieruchomości objętych planem oraz kształtowania przestrzeni. Określi 

przeznaczenie terenów oraz zasady i standardy kształtowania zabudowy, w tym linie zabudowy, 

gabaryty obiektów, zasady podziału terenów.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania:  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało    –    8 radnych (jednogłośnie)                                                      

przeciw                                          –    0 

wstrzymało się od głosu                –    0 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie  

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście  Południe”                              

w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają                        

z upływem 2016 roku. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, który dotyczy wydatków 

niewygasających z upływem 2016 roku. Polega to na przekazaniu środków, które są 

przeznaczone w budżecie miasta na realizację konkretnych inwestycji na wyodrębniony rachunek 

bankowy, te pieniądze zostają na tym rachunku do czasu uregulowania należności z tytułu 

zawartych umów z zakresu inwestycji. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

określenia wydatków, które nie wygasają z upływem 2016 roku. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

budynków lub ich części, w których wykonano remont elewacji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  



Prezydent Cz. Renkiewicz omówił projekt uchwały, który ma na celu zmotywowanie 

właścicieli budynków do przeprowadzenia prac remontowych elewacji nieruchomości 

wybudowanych do 31 grudnia 1950 roku. Zwolnienie od podatku od nieruchomości to 

dodatkowy argument, który ma skłonić właścicieli do przyspieszenia decyzji o przeprowadzeniu 

robót. Takie działania zmierzają do poprawy estetyki miasta poprzez powrót wielu budynków do 

dawnej świetności. Z-ca Prezydenta Ł. Kurzyna nadmienił, iż projekt uchwały został zgłoszony 

Prezesowi Urzędu Konkurencji i Konsumentów, który nie zgłosił zastrzeżeń co do przejrzystości 

zasad udzielania pomocy.  

Radny K. Korneluk wspomniał, że w innych uchwałach wcześniej podejmowanych był 

podany warunek, że osoby, które korzystają z jakiejś pomocy odprowadzają podatek dochodowy 

na rzecz miasta Suwałki. Zapytał czy  i w tej uchwale można wprowadzić taki zapis?            

Skarbnik W. Stelmach  odpowiedział, iż jeśli jest podatnikiem podatku od nieruchomości to 

zwolnienie dotyczy podatku od nieruchomości i trudno wiązać to z innym podatkiem.    

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

zwolnień od podatku od nieruchomości budynków lub ich części, w których wykonano 

remont elewacji. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie wniosku o przedłużenie umowy użyczenia Stowarzyszeniu Polaków 

Poszkodowanych przez III Rzeszę Oddział Terenowy w Suwałkach lokalu użytkowego                 

w oficynie budynku przy ul. Tadeusza Kościuszki 71, będącego własnością Gminy Miasta 

Suwałk.  

Wniosek  stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił wniosek Stowarzyszenia Polaków Poszkodowanych 

przez III Rzeszę Oddział Terenowy w Suwałkach, który wpłynął do ZBM w Suwałkach TBS Sp.                

z o.o. o przedłużenie umowy użyczenia lokalu.  

Radna A. Ruszewska zapytała o odłączenie prądu w pomieszczeniu Stowarzyszenia. 

Prezydent Cz. Renkiewicz zapewnił, że  takiego odłączenia nie będzie, Stowarzyszenie jest 

wspierane przez Miasto. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad Wnioskiem :  

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek o przedłużenie umowy 

użyczenia Stowarzyszeniu Polaków Poszkodowanych przez III Rzeszę Oddział Terenowy                             

w Suwałkach lokalu użytkowego w oficynie budynku przy ul. Tadeusza Kościuszki 71, 

będącego własnością Gminy Miasta Suwałk.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  



Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta  na  2016 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił zmiany, które wynikają bądź z ostatecznego rozliczenia 

zadań inwestycyjnych, realizacji dochodów budżetowych, czy przewidywanych wydatków 

budżetowych. Trwają prace nad zmianami w budżecie, spływają wnioski z jednostek, które będą 

ujęte w autopoprawkach i zostaną przedstawione przed Sesją  Rady Miejskiej w dniu 28.12. br.  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania.  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało   –    8  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                         –    0 

wstrzymało się od głosu               –    0  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie                           

zmian w budżecie miasta  na  2016 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016 –2030. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i przystąpili do głosowania.  

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 8 radnych (jednogłośnie) 

przeciw     – 0 

wstrzymało się od głosu   – 0  

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian           

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2016 –2030. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt.  11                                                                                                                                  

Wolne wnioski.  

  Radny Z. Koncewicz zapytał jaki jest koszt ulicy łączącej Sportową z  Utratą? Prezydent 

Cz. Renkiewicz odpowiedział, iż podpisana jest umowa z Developerem Rutkowskim i budowa tej 

ulicy rozpocznie się w przyszłym roku w dwóch etapach. Koszt budowy drogi około 4,5 mln zł. 

wraz z wykupem gruntów pod drogę. Development finansuje około 30 % wykupu gruntów i 30 % 

kosztów realizacji tego przedsięwzięcia. 

  Radny Z. R. De-Mezer poruszył temat środków rad rodziców. Środki gromadzone przez 

rady rodziców są środkami publicznymi. Rady rodziców nie posiadają znamion podmiotowości 

prawnej, w świetle prawa cywilnego nawet w ograniczonym zakresie, uznając je za tak zwane 



ułomne jednostki organizacyjne. Nie posiadają zdolności sądowej to znaczy, że nie są osobą 

fizyczną, prawną, nie są  również jednostkami organizacyjnymi niebędącymi osobą prawną, 

której ustawa przyznaje zdolność prawną. Rada rodziców nie może być uznana za odrębnego od 

szkoły podatnika vat, jej działalność powinna być rozliczana w ramach  rozliczeń vat 

prowadzonych przez szkołę. Radny Z. R. De-Mezer poprosił zebranych o zastanowienie się 

wspólne co z robimy w związku z centralizacją Vat. Jak możemy pomóc radom rodziców                     

w prawnym funkcjonowaniu?  Zaproponował wspólną dyskusję nad tym problemem i poprosił               

o uporządkowanie tej sprawy.    

  Skarbnik W. Stelamch odpowiedział, iż to szkoła prowadzi obsługę takiego rachunku.  

  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że płatnikiem Vat teraz będzie  Miasto ze 

wszystkimi jednostkami.  

Z. R. De-Mezer wniósł uwagę dotyczącą nazwy szkoły a mianowicie zespół szkół nie może mieć 

nadanego imienia tylko imię może mieć nadana szkoła.  

Radna A. Ruszewska zadała pytanie dotyczące zadaszenia lodowiska  przy Szkole nr 11                             

w Suwałkach. Z-ca prezydenta Ł. Kurzyna odpowiedział, że został ogłoszony przetarg i nie było 

chętnego w związku z tym  w roku bieżącym lodowisko  nie zostanie zadaszone, tej zimy nie uda 

się tego zrobić. W przyszłorocznym projekcie budżetu nie jest  ten temat uwzględniony, jeśli 

pojawią się oszczędności na  nowych zadaniach inwestycyjnych temat powróci  raz jeszcze.   

 

Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

      Przewodniczący 

Komisji Finansowo – Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Józef Wiesław Murawko 
    

 

         Protokół sporządziła:       

 

            Elżbieta Polańska 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


